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Hanga: De la lansarea campaniei Fidelis, statul român a atras, prin intermediul

BVB, peste 50 de miliarde de euro

Statul român a atras prin intermediul  Bursei de Valori Bucuresti peste 50 de miliarde de euro, de la

începutul  lansarii campaniei Fidelis, în urma cu 6 ani, a declarat, joi,  presedintele Consiliului de

Administratie al BVB, Radu Hanga. 

Acesta a participat la deschiderea oficiala a sedintei de  tranzactionare cu ocazia listarii titlurilor de stat Fidelis,

emise de  Ministerul Finantelor. Oferta publica a Ministerului Finantelor,  desfasurata în perioada 4 - 11 iulie

2025, a cuprins opt emisiuni, patru  în lei si patru în euro, dintre care doua au fost dedicate donatorilor  de sânge.

"Ne bucuram ca închidem cea de-a 26-a emisiune de titluri de stat  Fidelis, emisiune derulata la începutul lunii

iunie, emisiune prin care  s-au atras în total 1,65 miliarde de lei, echivalentul a 326 de milioane  de euro, sumele

defalcate, sigur, în lei si euro. Asa cum stim, de la  lansarea campaniei Fidelis, în urma cu 6 ani, au fost lansate 26

de  oferte. S-au atras de catre statul român, prin intermediul Bursei de  Valori Bucuresti, peste 50 de miliarde de

euro. Ne bucuram sa spunem ca,  împreuna cu membrii ecosistemului Bursei de Valori Bucuresti, am  devenit un

partener important si, din perspectiva aceasta, un partener  al statului român în procesul de finantare", a afirmat

Radu Hanga.

El a subliniat ca statul este cel mai mare investitor în capitaluri  proprii, în conditiile în care companiile la care

acesta detine pachetul  de control reprezinta 43% din capitalizarea bursei.

"Când vorbim despre parteneriatul cu statul român, nu ne uitam doar la  titlurile de stat Fidelis. Sunt multe linii pe

care se deruleaza aceasta  colaborare, ceea ce spunem totdeauna în întâlnirile pe care le avem cu  partenerii nostri

din interior si din exterior. Mentionam mereu ca  statul este cel mai mare equity investor la Bursa de Valori

Bucuresti,  este cel mai mare actionar al companiilor listate la Bursa de Valori  Bucuresti. Companiile de stat,

companiile la care statul detine pachetul  de control, reprezinta 43% din capitalizarea bursei. Asta ne arata 

deschidere, ne arata transparenta, ne arata faptul ca statul a dorit ca  prin intermediul pietei sa ofere o vizibilitate

buna românilor catre  companiile pe care le detine", a sustinut presedintele CA al BVB.

În plus, acesta a remarcat colaborarea cu autoritatile statului în procesul de aderare a României la OECD.

"Pe lânga prezenta statului, ca actionar, lânga noi si lânga companiile  listate, sigur, si pe lânga campaniile de

finantare prin emisiuni de  titluri de stat Fidelis, mentionam lucrurile pe care le facem împreuna  din punct de

vedere al procesului de aderare la OECD. Şi, daca ma refer  la perspectiva aceasta, contributia noastra s-a referit la

codul de  guvernanta corporativa, la setarea cadrului în care companiile publice  din România opereaza. Şi aici,

sigur, iarasi avem multe sinergii între  noi si stat, pentru ca, pâna la urma, profilul unei companii de stat cu  profilul

unei companii listate sunt extrem de asemanatoare. Probabil ca  nu întâmplator în literatura de specialitate

termenul de companie  publica este utilizat atât referindu-se la companiile listate la bursa,  cât si referindu-se la

companiile detinute de stat. Discutam de acelasi  profil de companie. Cam atât despre colaborarea între noi si stat.

(...)  trebuie sa spun ca pietele ne arata, atât daca ne uitam la evolutia  bursei din ultimele luni, cât si daca ne uitam

la evolutia costului de  finantare a statului, ne arata ca pietele au încredere în echipa care  conduce acum România

si au încredere în faptul ca veti reusi sa faceti  ajustarile care trebuie facute", i-a transmis Hanga ministrului de 

Finante, Alexandru Nazare, prezent la eveniment.
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